
Geachte heer / mevrouw,

De verkiezingen zijn geweest, de kiezer heeft gesproken. U bent nu aan zet om te komen tot een 
nieuwe bestuursakkoord voor Flevoland. Vanuit Lelystad spreken wij uit graag met u samen te werken 
aan de maatschappelijke vraagstukken in onze mooie jonge polder en aan meer vertrouwen van 
burgers in de overheid. 

Samen bouwen aan de hoofdstad van Flevoland, sterke stad in de regio
Al enige tijd werken provincie Flevoland en gemeente Lelystad samen met het ministerie van 
Binnenlandse Zaken aan het programma Lelystad Next Level, een strategie om Lelystad versneld, 
kwalitatief en in balans te laten doorgroeien tot een volwaardige en financieel zelfstandige stad. Op 
basis van het programmaplan LNL uit 2020 en het Uitvoeringsprogramma LNL 2021-2022 is de 
uitvoering gestart en momenteel bouwen we samen verder met het opstellen van een afsprakenkader 
en een nieuw uitvoeringsprogramma vanaf 2023. Om dit doel te bereiken en Lelystad als hoofdstad 
van de nieuwe natuur tot wasdom te laten komen, is actieve betrokkenheid van de provincie 
essentieel. Een provinciehoofdstad van statuur en omvang is ook voor het aanzien van de provincie 
van belang. We vragen u om in het bestuursakkoord ook uit te spreken deze samenwerking de 
komende jaren te continueren met specifieke aandacht voor de volgende 3 onderdelen:

1. Samen bouwen aan (betaalbare) woningen en verbindingen
Flevoland en Lelystad hebben zich gecommitteerd aan het bouwen van duizenden woningen. De 
opgave van Lelystad als groeigemeente is niet nieuw. We zijn daarom al geruime tijd bezig met het 
voorbereiden van diverse ruimtelijke ontwikkelingen zoals Warande, het stadshart en de kust. Deze 
ontwikkelingen zijn nodig voor de groei en aantrekkelijkheid van Lelystad en levert een belangrijke 
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bijdrage aan de verstedelijkingsopgave van Flevoland. Met name Warande 2.0 en de kustontwikkeling 
vergen de komende tijd de nodige inspanningen in relatie tot het rijksbeleid van Water en Bodem 
Sturend. Het gaat hierbij vooral om het behoud van ruimte voor buitendijkse ontwikkeling aan de 
Markermeerkant. Het is belangrijk dat de provincie en Lelystad elkaar in dit verhaal vasthouden 
en samen blijven optrekken om de woningbouw gestand te doen. In deze bouwopgave nemen wij 
graag onze verantwoordelijkheid in kwantiteit en kwaliteit. Hierbij past de propositie BIO-based 
bouwen vanuit een pilot gedachte. #Lelystad, stad aan het water

Flevoland kent een zeer centrale ligging, waarbij goede verbindingen met alle windstreken voor zowel 
inwoners als bedrijfsleven van groot belang zijn. Dit is ook de reden dat we de provincie nadrukkelijk 
steunen bij de Lelylijn. Ook over de weg liggen er nog de nodige opgaven. Flevoland en Lelystad 
hebben al jaren de wens voor een goede doorgaande provinciale verbinding (N23) tussen Noord-
Holland en Zwolle, die de centrale ligging van Flevoland op de oost-west verbinding verder versterkt. 
Een centraal onderdeel van de N23 is de Houtribdijk tussen Enkhuizen en Lelystad. Deze weg kent 
momenteel ter hoogte van de Baai van Van Eesteren bij Lelystad een knik waardoor hij niet optimaal 
in Lelystad op het wegennet aan takt. Het regionale verkeer rijdt daardoor via de kortste verbinding 
dwars door de stad. Dit leidt regelmatig tot overbelasting van de wegenstructuur in de stad en tot 
negatieve effecten op geluidsoverlast en luchtkwaliteit voor bewoners. Een nieuwe verbinding over 
de baai van Van Eesteren biedt een betere verbinding richting de A6 en ruimte voor verdere 
stedelijke ontwikkeling. Er loopt nu geen actueel dossier op deze verbinding, maar Lelystad zou dit 
graag weer terug op de agenda zien. #knooppunt van verbindingen

2. Samen bouwen aan een samenleving
In de MRA hebben Almere en Lelystad meegetekend voor 31.400 woningen tot en met 2030. Eerder 
hebben Provinciale Staten zich helder uitgesproken dat het niet alleen gaat om het stapelen van 
stenen, maar dat er meer nodig is voor een vitale Flevolandse samenleving. Dit is in Lelystad ook 
vastgelegd in de Maatschappelijke Agenda waarin de gewenste sociaal maatschappelijke effecten 
benoemd staan. Denk hierbij aan (sociale) voorzieningen op het gebied van sport en cultuur, werk, 
onderwijshuisvesting, ruimte voor natuur en woonkwaliteit. De maatregelen moeten nadrukkelijk 
bijdragen aan de brede welvaart voor onze inwoners. Voor Lelystad gaat het vooral om 
voorzieningen op het gebied van de kennisinfrastructuur (hoger onderwijs) en zorg.

Een ontwikkelingsgerichte stad van meer dan 100.000 inwoners heeft hoger onderwijs nodig om 
ervoor te zorgen dat jongeren zich kunnen ontwikkelen en perspectief houden in Lelystad. Daarnaast 
is hoger onderwijs een belangrijke vestigingsfactor voor bedrijven en nieuwe inwoners. Wij werken 
graag samen met de provincie aan een aantal doorlopende leerlijnen (VMBO-MBO-HBO) op het 
gebied van Logistiek, Maakindustrie, Groen en Luchtvaart. Het zal een stimulans zijn voor de 
bedrijfssectoren in Flevoland en daarmee ook bijdragen aan de ambities van het provinciaal 
economisch beleid. Steun voor de spoedige opening van Lelystad Airport voor groothandelsverkeer 
vanuit de provincie als partner is evident. #hogeronderwijs IN Lelystad

Met een groeiende bevolking, bovenmatige vergrijzing in een weidse regio is een volwaardige 
ziekenhuiszorg voor de provinciehoofdstad essentieel met in ieder geval een 24/7 eerste 
hulpaanbod, geboortezorg en een apotheekvoorziening. Hier bovenop komt de urgentie naar 
voldoende huisartsen, ggz en ander zorgpersoneel de komende jaren bij de groei van de stad. De 
provincie kan wat dit betreft een goede aanvullende rol op de inzet van de gemeente pakken waar het 
gaat om de uitwerking van het Integraal Zorgakkoord en de human capital agenda. #voldoende 
zorgcapaciteit



3. Samen bouwen aan een gezonde en toekomstbestendige leefomgeving
Flevoland is een jonge provincie en staat vanuit haar ontstaansgeschiedenis voor een grote opgave 
als het gaat om klimaatrobuustheid en natuurontwikkeling. Als hoofdstad van de nieuwe natuur 
timmeren we hard aan de weg om ons steentje hieraan bij te dragen. Zo loopt er momenteel een 
haalbaarheidsonderzoek naar een Kenniscentrum Nieuwe Natuur waar ook de provincie bij 
betrokken is en waar we graag een vervolg aan geven. Ook werkt Lelystad aan de versterking van de 
verbinding tussen stad en land. Lelystad werkt graag met de provincie samen aan een goed 
perspectief voor de agrarische sector, natuur en landschap binnen het Provinciaal Programma 
Landelijk Gebied. Daarnaast hebben we ambities om ook de tweede fase van Markerwadden 
gerealiseerd te zien na 2030. Met Natuurmonumenten als trekker hebben we voor de toekenning ook 
de steun van de provincie nodig in Den Haag. Het zal de uitstraling van provincie aan het water een 
sterk profiel geven en de aantrekkingskracht voor mensen en bedrijven versterken alsmede de 
watereconomie bevorderen. #natuurlijk Flevoland  

Tot slot
Samenvattend vragen wij aandacht voor de volgende concrete punten voor uw coalitieprogramma:  

1. Samen bouwen aan (betaalbare) woningen en verbindingen:
➢ Realisatie plannen kustontwikkeling met behoud van ruimte voor buitendijkse

ontwikkeling
➢ Uitvoering pilot Biobased bouwen in Lelystad
➢ Start verkenning wegverbinding over de Baai van Eesteren

2. Samen bouwen aan een samenleving:
➢ Realisatie hoger onderwijs IN Lelystad via doorlopende leerlijnen (VMBO-MBO-HBO)

op het gebied van Logistiek, Maakindustrie, Groen en Luchtvaart.
➢ Plan de campagne voor voldoende zorgpersoneel

3. Samen bouwen aan een gezonde en toekomstbestendige leefomgeving
➢ Vervolg Kenniscentrum Nieuwe Natuur
➢ Gezamenlijke lobbyinzet op tweede fase Markerwadden
➢ Natuur en landschap van Lelystad onderdeel van het Provinciaal Programma

Landelijk Gebied.

Wij geven bovenstaande punten graag als input mee voor het nieuwe coalitieakkoord. Wij zijn ons 
ervan bewust dat dit geen gemakkelijke opgave is gezien alle vraagstukken die op dit moment op de 
provincies afkomen. Wij wensen u veel wijsheid toe en kijken ernaar uit om onze samenwerking 
voortvarend voort te zetten! We nodigen u graag uit om verder over deze punten door te praten in een 
persoonlijk gesprek. 

Hoogachtend, 

Het college van de gemeente Lelystad,

de secretaris,       de burgemeester,

J.S.W. Ozenga I.A. Bakker


